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فرصت هاي صادراتي قابل توجه در انتظار ايران
غلامحسين طاهري در گفتگو با 
باشگاه خبرنگاران جوان با اشاره 
به قطع روابط کشورهاي عربي با 
دوحه و زيان هاي اقتصادي ناشي 
از آن، اظه��ار داش��ت: در صورت 
عملي شدن تهديدات سعودي ها 
اي��ران قادر اس��ت، نياز هاي اين 

کشور را تأمين کند و مناسبات تهران دوحه وارد مرحله جديدي 
خواهد شد. طاهري عنوان کرد: با اين حال بسته شدن راههاي 
دريايي، زميني و هوايي کشورهاي عربي به قطر باعث خواهد شد 
که همه پروازهاي هواپيماهاي اين کشور چه از نظر اقتصادي و 
چه مسافربري، مسافت هاي طولاني تري را طي کنند و مجبور 
شوند که از طريق آفريقا به مقصد نهايي خود برسند، پروازهاي 
قطر يکي از درآمدهاي اصلي اين کشور است، بسته شدن راه هاي 
خطوط هوايي اين کشور ها با قطر باعث مي شود که سيستم برنامه 
ريزي ش��ده قطر براي ترانزيت و ... که س��ال ها اين کش��ور بر آن 
اعتماد کرده بود، مختل ش��ود. اين کارش��ناس اقتصادي تصريح 
کرد: با توجه به متوقف شدن تجارت ميان دوحه و رياض از طريق 
زمين��ي و ميزبان��ي جام جهاني ۲۰۲۲ و پروژه هاي مختلف براي 
برگزاري آن فرصت خوبي براي صادرات مصالح س��اختماني و 

خدمات مهندسي نيز براي ايران فراهم شده است.

خودروهاي شخصي 
مشمول ماليات جديد نمي شوند

يک کارش��ناس صنعت خودرو گفت: بخش��نامه جديد س��ازمان 
امور مالياتي در زمينه مش��مول ماليات ش��دن افرادي که بيش 
از يک خودرو دارند مربوط به خودروهاي تجاري بوده و ش��امل 
خودروهاي ش��خصي نمي ش��ود. فربد زاوه در گفت وگو با ايسنا، 
اظهار کرد: طبق بخش��نامه جديد، صاحبان خودروهاي تجاري 
اعم از باري، مسافري، ماشين آلات صنعتي و راهسازي در صورت 
مالکيت بيش از يک خودرو، مشمول پرداخت ماليات ثابت مشاغل 
به ازاي خودروي دوم و بيشتر هستند. وي ادامه داد: اين بخشنامه 
تنها شامل خودروهاي باري و مسافري همچون تاکسي، وانت، 
اتوبوس، کاميون و همچنين ماش��ين آلات راهس��ازي و صنعتي 
همچون بيل مکانيکي ش��ده و ش��امل خودروهاي ش��خصي 
نمي ش��ود. اخيرا س��ازمان امور مالياتي در بخش��نامه جديدي در 
موض��وع تعيي��ن ماليات مقطوع عملکرد س��ال ۱۳۹۵ صاحبان 
مشاغل خودرويي در اجراي تبصره ماده ۱۰۰ اصلاحي مصوب 
۳۱ تير ماه ۱۳۹۴ قانون ماليات هاي مستقيم اعلام کرد:" بنا به 
اختيار حاصل از تبصره ۱۰۰ قانون ماليات هاي مستقيم مصوب 
۳۱ تي��ر م��اه ۱۳۹۴ ماليات عملک��رد ۳۱ تير ماه ۱۳۹۴ صاحبان 
وس��ايط نقليه مس��افري، باري، ماشين آلات راهسازي و صنعتي 

مطابق جداول پيوست است".

پيش بيني 500 ميليون دلار براي 
تامين پروژه ها در عراق

عضو هيات رئيسه و دبيرکل اتاق 
بازرگان��ي اي��ران و عراق از پيش 
بيني بودجه ۵۰۰ ميليون دلاري 
ب��راي تامي��ن مال��ي پروژه هاي 
ش��رکت هاي ايران��ي در عراق از 
سوي ستاد اقتصاد مقاومتي خبر 
داد. سيدحميد حسينيدر گفتگو با 

ايرن��ا اف��زود: ع��راق از بازارهاي بزرگ منطقه براي ايران اس��ت 
ک��ه ه��م ني��از به کالاها و خدمات مختل��ف بويژه خدمات فني و 
مهندس��ي و مب��ادلات اقتص��ادي و فرهنگ��ي دارد و هم از توان 
مالي خوبي برخوردار اس��ت. به گفته اين مقام مس��ئول، س��طح 
روابط تجاري و اقتصادي دو کشور طي چند سال گذشته در حد 
ساليانه هشت تا ۹ ميليارد دلار باقي مانده و با برنامه ريزي هاي 
انجام شده در خصوص اتصال خطوط راه آهن، مخابرات، برق، 
س��وآپ نفت، توس��عه گردش��گري و ... تلاش شده تا علائق بين 
دو کش��ور به حداکثر رس��يده و طرفين از اين ارتباط س��ود ببرند. 
وي تصريح کرد: اخيرا س��تاد اقتصاد مقاومتي کش��ور بودجه اي 
۵۰۰ ميليون دلاري براي تامين مالي پروژه هاي ش��رکت هاي 
ايراني در عراق پيش بيني کرده است. حسيني با اشاره به مقوله 
تامين امنيت در عراق، اظهار داشت: اين کشور قوانين و مقررات 
تثبيت شده اي ندارد و نظام سياسي و مسئولان عراقي از ثبات 

لازم برخوردار نيستند.

راه اندازي خط توليد ماشين آلات کشاورزي 
کلاس آلمان در ايران

مديرعامل شرکت فونيکس گفت: در آينده نزديک شرکت کلاس 
آلمان اولين خط توليد کارخانه ماشين آلات حوزه کشاورزي خود 
را در ايران راه اندازي خواهد کرد. علي بيات در گفتگو با ايرنا اظهار 
کرد: کارشناسان و متخصصان اين شرکت وارد کشور خواهند شد 
و اولويت ساخت نيز در بجنورد مرکز استان خراسان شمالي است. 
به گزارش ايرنا شرکت CLASS يک شرکت توليد ماشين آلات 
کشاورزي مي باشد که از سال ۱۹۱۳ تاسيس شده و شروع به کار 
کرده اس��ت، س��ري محصولات اين شرکت شامل کمباين هاي 
برداشت محصول، جمع آوري علوفه، ماشين شخمزن، ماشين 
چمن زني، چنگک، کيکر و ديگر ماشين آلات برداشت مي باشد. 
مدير عامل ش��رکت فونيکس که عضو کنسرس��يوم بين آلمان، 
اتريش و هلدينگ کنسرسيوم زيرساختي و نفتي آلمان، سوئيس 
و اتريش است اظهار کرد: اين شرکت تمامي ماشين آلات بخش 
کش��اورزي را با آخرين مدل و مدرن ترين را در خراس��ان شمالي 
توليد خواهد کرد که در دنيا نمونه است. وي افزود: پس از برجام 
نيز تبادل ايران و آلمان 6 برابر شده است و اين روند رو به افزايش 
نيز اس��ت. بيات با بيان اينکه آلمان با ايران س��الانه پنج ميليارد 
يورو تبادل تجاري داشته است افزود: آلمان ماهانه ۱۲۰ ميليارد 

يورو کالا در دنيا فروش دارد.

در سواري سازان چه مي گذرد؟
ارديبهش��ت ماه امس��ال توليد انواع خودروهاي سواري در بيشتر 
سواري س��ازان داخلي با افزايش همراه بوده اس��ت. به گزارش 
ايسنا، در اين مدت توليد خودروي سواري در گروه صنعتي ايران 
خ��ودرو ب��ا افزاي��ش ۹.۸ درصدي همراه بوده و از ۴۸ هزار و ۲۴۵ 
دستگاه در ارديبهشت ماه سال گذشته به ۵۲ هزار و ۹۸۱ دستگاه 
افزايش يافت. توليد انواع سواري در گروه خودروسازي سايپا به 
عن��وان رقي��ب ايران خودرو اما ۱۰.۵ درصد کاهش يافته و از ۳۷ 
هزار و ۷۵6 دستگاه در ارديبهشت ماه ۱۳۹۵ به ۳۳ هزار و ۷۷۴ 
دستگاه کاهش يافت. ارديبهشت ماه امسال توليد انواع سواري در 
خودروسازي مديران ۱۱.۲ درصد افزايش يافته و از ۴۸۳۳ دستگاه 
در ارديبهشت ماه سال گذشته به ۵۳۷۴ دستگاه افزايش يافت. 
توليد انواع سواري در گروه بهمن نيز با افزايش ۱6۷.۸ درصدي 
همراه بوده و از ۲۵۸ دس��تگاه در ارديبهش��ت ماه ۱۳۹۵ به 6۹۱ 
دس��تگاه رس��يد. در اين مدت توليد انواع سواري در کرمان موتور 
نيز ۹۷.6 درصد افزايش يافته و از ۲۵۴۲ دستگاه در ارديبهشت 

ماه سال گذشته به ۵۰۲۲ دستگاه افزايش يافت.

پيشخوان

صنعت، معدن،تجارت

گروه صنعت، معدن و تجارت: روز گذشته نشست خبري جعفر 
س��رقيني، مع��اون امور مع��ادن و صنايع معدني وزارت صنعت، 
معدن و تجارت با حاشيه هايي همراه بود. در حالي که پيش از 
اين وزارت صنعت اعلام کرده بود که نشست خبري مشترك 
و ب��ا حض��ور نمايندگان بخش خصوص��ي معدن برگزار خواهد 
شد، عدم دعوت از کميسيون هاي معدن و صنايع اتاق بازرگاني 

موجب نارضايتي اتاقي ها شد. 
حاشيه هاي ابتدايي نشست خبري  ���

روز گذشته محمدرضا بهرامن، رئيس خانه معدن ايران و نادعلي 
اس��ماعيلي، رئيس س��ازمان نظام مهندس��ي معدن، سرقيني را 
همراهي مي کردند. دقايقي بعد، عبدالوهاب سهل آبادي، رئيس 
خانه صنعت، معدن و تجارت ايران نيز به آنها اضافه شد. ديروز 
هنوز نشس��ت خبري س��رقيني آغاز نش��ده بود و در حالي که 
هنوز تمامي خبرنگاران نيز حاضر نش��ده بودند، بهرام شکوري، 
رئيس کميس��يون معادن و صنايع معدني اتاق ايران و س��جاد 
غرقي، عضو هيات مديره انجمن توليدکنندگان و صادرکنندگان 
محصولات معدني؛ اعتراض خود را به دعوت نشدن نمايندگان 
اتاق بازرگاني در اين نشست خبري اعلام کرده و سپس سالن 

را ترك کردند.
در ابتداي نشست خبري روز گذشته، جعفر سرقيني، معاون امور 
مع��ادن و صناي��ع معدني وزارت صنعت، معدن و تجارت درباره 
چرايي دعوت نش��دن نمايندگان اتاق بازرگاني در اين نشس��ت 
توضيحاتي را مطرح کرد. به گفته سرقيني، در حال حاضر ۲۰ 
تشکل مطرح در بخش معدن حاضر و مشغول فعاليت هستند 
و امکان حضور نمايندگان تمام اين تش��کل ها در يک نشس��ت 
خبري وجود نداشته به همين دليل از خانه معدن به همراه خانه 
صنعت، معدن و تجارت ايران که به عنوان چتري براي س��اير 

تشکل هاي فعال در اين حوزه دعوت صورت گرفته است.
با اين حال هنوز نشس��ت خبري س��رقيني به پايان نرس��يده بود 
که برخي رس��انه ها از برگزاري جلس��ه روغني، رئس کميسيون 
صنعت اتاق ايران، شکوري، رئيس کميسيون معادن اتاق ايران 
و غرقي، عضو هيات مديريه انجمن س��نگ آهن با محمدرضا 
نعمت زاده، وزير صنعت، معدن و تجارت خبر دادند. جلس��ه اي 
ک��ه در آن نماين��دگان ات��اق ايران گلايه هاي خود نس��بت به 
موضوع عدم دعوت از مش��ارکت تش��کل ها در نشس��ت امروز 
س��رقيني معاون معدني وزارتخانه را منتقل کردند. در پاس��خ 
ب��ه اي��ن گلايه ها نيز نعمت زاده وعده پيگيري داد و مطرح کرد 
ک��ه ات��اق بازرگاني، مرجع اصل��ي نمايندگان بخش خصوصي 
اس��ت و بهتر بود که تش��کل هاي اصلي و کميس��يون هاي اتاق 

دعوت مي شدند.
نشست خبري ���3 عضو معدني اتاق

روز گذش��ته دقايقي بعد از اينکه نشس��ت خبري س��رقيني به 
اتمام رسيد، نشست خبري شکوري، قيافه و غرقي نمايندگان 
تشکل هاي معدني در اتاق ايران برگزار شد، نشست خبري که 
با موضوع اعتراض به عدم دغوت از تش��کل هاي معدني براي 
ش��رکت در نشس��ت معاون امور معادن و صنايع معدني وزارت 
صنعت، معدن و تجارت برگزار شد. در اين جلسه بهرام شکوي، 
رئيس کميسيون معادن و صنايع معدني اتاق ايران خاطرنشان 
ک��رد: در دي��دار با محمدرضا نعم��ت زاده، وزير صنعت، معدن و 
تجارت نسبت به عدم دعوت از تشکل هاي معدني در نشست 
خبري سرقيني انتقاد کرديم که ايشان )نعمت زاده( ضمن ابراز 
ناراحت��ي ق��ول پيگيري موض��وع را داد. همچنين قدير قيافه، 
رئيس انجمن سنگ آهن ايران گفت: آمار مطرح شده از سوي 
معاون امور معادن و صنايع معدني درباره اشتغال معدني و تعداد 
کارگران بيکار شده معادن اشتباه است و اين انجمن طي يک 
هفته آينده قطعا آمار اشتغال کارگران معادن سنگ آهن را اعلام 
خواهد کرد. روز گذشته همينطور سجاد غرقي، نماينده اتحاديه 

توليدکنندگان محصولات معدني گفت: بخش معدن از کمترين 
حمايت دولت طي س��ال هاي گذش��ته برخوردار بوده و از بسته 
حمايتي ۱6 هزار ميلياردي که براي حمايت از سوي دولت در 

نظر گرفته شده بود، سهم معادن صفر بوده است.
صادرات صنعت فولاد را نجات داد ���

براس��اس اين گزارش جعفر س��رقيني، معاون معدني و صنايع 
معدني وزارت صنعت معدن و تجارت روز گذشته گفت: امسال 
صادرات فولاد در کش��ور به ۸ ميليون تن خواهد رس��يد و رونق 
بازار اين محصول در داخل بس��تگي به بهبود کس��ب و کار در 
صنعت ساختمان دارد. وي تصريح کرد: در سال ۹۱ کشور براي 
واردات ف��ولاد ۵ ميلي��ارد دلار هزين��ه کرد که اين رقم در حال 
حاضر به ۱.۵ ميليارد دلار رسيده از سوي ديگر صادرات فولاد 
از ۹۰۰ هزار تن طي ۴ س��ال به ۵ ميليون تن معادل ۲ ميليارد 
دلار رسيده است به طوري که اعتقاد داريم صادرات فولاد اين 

صنعت را از ورشکستگي نجات داد.
سرمايه گذاري دنيلي ايتاليا در صنايع معدني ايران ���

س��رقيني در مورد س��رمايه گذاري خارجي در معادن و صنايع 
معدني طي چهارسال گذشته گفت: تنها سرمايه گذاري خارجي 
در بخش صنايع معني بعد از برجام توس��ط ش��رکت دنيلي در 
شهرك صنعتي اشتهارد صورت گرفته و سرمايه گذاري در حوزه 
مع��دن ب��ا خارجي ه��ا تنها در حد مذاکره و تفاهم نامه آن  هم در 
حوزه اکتشاف بوده است. وي خاطرنشان کرد: در سال گذشته 
در کش��ور با مازاد توليد مس و مش��کلات مربوط به فروش آن 
روبرو بوديم اما در س��ال جاري بيش از ۴۰ هزار تن صادرات از 
اين محصول صورت خواهد گرفت و در صورت عدم بهره برداري 
از طرح هاي توس��عه مس ممکن اس��ت سال آينده به واردکننده 

فلز سرخ تبديل شويم.
نظر سرقيني درباره تشكيل وزارت معدن ���

سرقيني در ادامه در پاسخ به پرسشي درباره تشکيل وزارت معدن 
اضافه کرد: بنده با تشکيل وزارت معادن و فلزات به طور مستقل 
کاملًا مخالفم و اعتقاد دارم بخش معدن در کنار صنعت توانسته 
دي��ده ش��ود. وي ادامه داد: اي��ن معاونت در ابتداي دولت يازدم 
يکسري اهداف کلي را براي خود ترسيم کرده که به تدريج در 
اين سال ها پس از تصويب وزير صنعت، معدن وتجارت به اجرا 
در آمده است. معاون امور معادن و صنايع معدني وزارت صنعت، 
معدن و تجارت در ادامه اين نشست خبري با تاکيد بر اينکه با 
تفکيک وزارت صنعت، معدن و تجارت مخالف هستم، افزود: 
وقتي وزارت صنعت، معدن و تجارت يکي بود کار راحت تر بود 

اما اين مصوبه است و به آن احترام مي گذاريم.
اراده جدي براي جلوگيري از خام فروشي ���

س��رقيني همچنين با بيان اينکه زماني 6۷ ميليون تن س��يمان 
توليد مي کرديم، گفت: اکنون ميزان توليد ۵۷ ميليون تن است 
که دليل اين کاهش رکود بخش مسکن است. نيمي از معادن ما 
به لحاظ تعداد متعلق به بخش مصالح ساختماني است و اکنون 
توليد ش��ن و ماس��ه يک سوم ش��ده است. وي افزود: در بخش 
کاني هاي صنعتي ميزان رش��د نس��بت به ۹۱ حداقل ۳۰ درصد 
بوده است. من و همکارانم از ابتدا هم قسم شديم که جلوي خام 
فروشي را بگيريم حداقل کاري که کرديم اين بود که مشوق ها 
را برداشتيم. سرقيني با تاکيد بر اينکه هم اکنون معافيت مالياتي 
خام فروش��ي لغو ش��ده، گفت: وقتي جلوي صادرات مواد خام را 
مي گيريم مي گويند کمونيس��ت يا سوسياليس��ت اس��ت. سعي 
داريم پيش��نهاد وضع عوارض براي صادرات س��نگ آهن را به 
شوراي اقتصاد ارائه دهيم. زماني که ما روي کار آمديم عوارض 
س��نگ آهن صفر، کنس��تانتره ۳۰ درصد و گندله ۳۵ درصد بود. 
که اکنون عوارض صادرات کنستانتره صفر درصد و گندله ۱۵ 
درصد است. وي همچنين افزود: مطمئنم تا قبل از شروع دولت 
بعد پيشنهاد وضع عوارض صادرات مواد معدني مجددا توسط 
وزارت صمت به شوراي اقتصاد ارائه خواهد شد. نعمت زاده در 
حاش��يه يکي از نامه هايم بر اين موضوع تاکيد کرده تا کميته 

ماده ۳۷ سريعا تشکيل شود.
سرقيني با اشاره به اينکه در سال گذشته ۱۸ ميليون تن صادرات 
س��نگ آهن داش��تيم که حدود نيمي از آن مربوط به کنس��انتره 
س��نگ آهن بود ه اس��ت، گفت:سال گذش��ته ميزان توليد مواد 
معدني در کش��ور با رش��د 6 درصدي به ۳۹۰ ميليون تن رس��يد. 
به گفته او در سال گذشته در مجموع ۲۳ ميليون تن مواد معدني 
به صورت خام و فراوري ش��ده از کش��ور صادر ش��د. وي با بيان 
اينکه واردات فولاد از ۳ ميليون تن در س��ال ۹۱ به نصف اين 
رقم در سال ۹۵ رسيد، خاطرنشان کرد: صادرات فولاد هم در 
اين مدت از ۱.۲ به ۵ ميليون تن رس��يد. س��رقيني همچنين در 
پاسخ به سوالي مبني بر اينکه آيا در دولت آينده حضور خواهيد 
داش��ت؟ اظهار کرد: اين س��مت بعد از ۱۲ س��ال کار برايم بس 
اس��ت و انش��الله در دولت بعد از خدمت معاف خواهم بود. در ۸ 

ساله دولت هاي نهم و دهم نيز از خدمت معاف بودم.
حاشيه هاي حادثه معدني استان گلستان ���

معاون امور معادن و صنايع معدني وزارت صنعت در ادامه درباره 
دلايل فاجعه معدن يورت، گفت: حادثه معدن يورت بسيار تلخ 

و ب��زرگ ب��ود، ما وظايف حاکميتي داريم و تابلوي ورود ممنوع 
هم مي زنيم  اما نمي توانيم دائما داخل همه معادن باش��يم. وي 
با اشاره به اينکه همان روز انفجار از معدن بازديد شد البته قصد 
توجيه ندارم، اضافه کرد: کميته حقيقت ياب هنوز نظر خود را در 
اين زمينه مطرح نکرده اما دو عامل ممکن اس��ت موجب بروز 
حادثه ش��ده باش��د، اولي باتري مشکوکي است که براي روشن 
ک��ردن لکوموتي��و بوده و ديگري اگزوز لکوموتيوي که در حال 
کار بوده و خنک کن نداشته اما فعلا منتظر نظر کميته هستيم. 
س��رقيني با بيان اينکه زحمات گروه امداد ناديده گرفته نش��ود، 
تاکيد کرد: اگر گروه امداد اگر يک س��اعت ديرتر مي رس��يد، ۵۰ 
نفر به تعداد کش��ته ها اضافه مي ش��د. وي افزود: معدن يورت تا 
اطلاع ثانوي تعطيل است تا زماني که وزارت صنعت و وزارت 
کار مجوز صادر کنند. آن دس��ته از کارگراني که فعلا مش��غول 
کار هس��تند، ش��رايط را ب��راي کار کميت��ه حقيقت ياب فراهم 
مي کنند. سرقيني همچنين گفت: هنوز ديه حادثه معدن يورت 
پرداخت نشده، معدن داراي بيمه مسووليت مدني بوده و بيمه 
آس��يا تعهد کرده که ديه را پرداخت کند، فعلا مراحل انحصار 

وراثت در حال انجام است.
برنامه ريزي براي افزايش ايمني معادن کشور در سال ۹6

رييس سازمان نظام مهندسي معدن کشور ، برنامه ريزي براي 
افزايش ايمني معادن کشور براي جلوگيري از حوادث احتمالي را 
مهمترين برنامه اين سازمان در سال جاري عنوان کرد. نادعلي 
اسماعيلي در نشست خبري با اصحاب رسانه در وزارت صنعت، 
معدن و تجارت ، با اشاره به امضاي تفاهم نامه هاي مختلف با 
ايميدرو و س��ازمان فني و حرفه اي در س��ال گذشته اظهار کرد: 
اين گونه فعاليت ها متاثر از نگاه ويژه س��ازمان نظام مهندس��ي 
معدن به حوزه اموزش و مهارت آموزي بود. وي س��ازمان نظام 
مهندسي معدن را بازوي اجرايي توانمندي براي وزارت صنعت، 
معدن و تجارت دانس��ت و گفت: معدن موتور محرکه صنعت 
کش��ور اس��ت و اگر چرخ معدن به خوبي بچرخد، تاثيراتش در 
ح��وزه اقتص��اد قاب��ل توجه خواهد بود. وي از عضويت ۳6 هزار 
نفر در س��ازمان نظام مهندس��ي معدن خبر داد و افزود: بيش از 
۱۰ هزار نفر از اعضاي اين س��ازمان تخصصي توس��ط وزارت 
صنعت، معدن و تجارت تاييد صلاحيت شدند. اسماعيلي اظهار 
کرد: بازرس��ان س��ازمان نظام مهندسي مجوز دارند که عملکرد 

بازرسان فني را در معادن سراسر کشور بررسي کنند.
عدم آموزش كافي به كارگران بخش معدن ���

همچني��ن ري��س خان��ه صنعت، معدن و تج��ارت ايران با بيان 
اينک��ه هي��چ نظارت��ي در معادن نداريم، گفت: حتما بايد ۵۰ نفر 
در معادن کش��ته ش��وند تا متوجه ش��ويم چه اتفاقي در حال رخ 
دادن است. عبدالوهاب سهل آبادي، رئيس خانه صنعت، معدن 
و تجارت ايران در نشس��ت خبري با اعتراض به عدم نظارت و 
آموزش در معادن گفت: معادن کش��ور وضعيت خوبي ندارند. 
رئي��س خان��ه صنع��ت، معدن و تجارت ايران ب��ا بيان مطالبات 
معدنکاران از سازمان نظام مهندسي و معاونت معادن وزارتخانه 
گف��ت: نظارت��ي که مورد انتظار اس��ت، ص��ورت نمي گيرد و به 
هيچ عنوان در معادن نظارت نداريم. به گفته س��هل آبادي، ما 
ابتدايي ترين آموزش ها را در معادن نداريم؛ يک دس��تگاه لودر 
ح��دود ي��ک ميليارد قيمت دارد ام��ا اپراتور آن کمترين مهارت 
براي اس��تفاده از آن ندارد. وي افزود: يکي ديگر از مش��کلات 
معدنکاران، عدم دريافت حقوق طي ماه هاي مس��تمر اس��ت؛ 
خانواده همان معدنکاري که در ناامني کار کرد و کش��ته ش��د، 
نان ش��ب نداش��تند. س��هل آبادي تصريح کرد: وزارت کار هيچ 
اقدامي براي حمايت از اين معدنکاران انجام نمي دهد. ما هر ۴ 
س��ال يکبار تصميم مي گيريم وزارت صنعت را ادغام کنيم، ۴ 
س��ال بعد تصميم مي گيريم جدا کنيم؛ به جاي اين تصميمات 

بي ثمر براي معادن و ذخاير کشور فکري کنيم.

حاشيه هاي پررنگ نشست خبري با موضوع معادن

اتاق بازرگاني گله كرد، نعمت زاده دلجويي

جلوگيري از عرضه قطعات بي كيفيتتاثير واردات مواد اوليه بر كيفيت قطعه سازانمراوده تجاري با قطر آسان تر از روسيه
رئي��س کنفدراس��يون ص��ادرات اظهار 
داش��ت: قط��ر يک��ي از ثروتمندتري��ن 
کش��ورهاي منطقه و البته تأثيرگذار در 
حوزه کش��ورهاي عربي اس��ت ولي به 
هرحال، عدم ارتباطات مس��تقيم با اين 

کشور و وضع تحريم ها مي تواند در اقتصاد اين کشور تأثيرگذار 
باش��د. محمد لاهوتي تصريح کرد: اين ش��رايط پيش آمده براي 
ايران در موضوع قطر، شرايطي است که يک سال و نيم گذشته 
ب��راي روس��يه رخ داد ول��ي به دليل اينکه م��ا امکانات مورد نياز 
را در مورد روس��يه نداش��ته و از نظر فرهنگي و نداش��تن آشنايي 
به بازارهاي آنها، نتوانس��تيم از فرصت به نحو مطلوب اس��تفاده 
کنيم ولي اين ش��رايط براي قطر متفاوت اس��ت، و بهتر مي توان 

مراودات را برقرار کرد.

يک عضو فعال در صنعت قطعه سازي 
کش��ور، مي گويد: عدم مجوز ورود مواد 
اولي��ه باکيفيت قطعا مش��کلاتي را در 
کيفيت برخي از قطعات ايجاد مي کند. 
آرش محبي نژاد اظهار داش��ت: برخي 

کارگاه ه��اي غيرمج��از با اس��تفاده از برخي از ضايعات اقدام به 
توليد قطعات مي کنند و متاسفانه نظارتي نيز در اين راستا وجود 
ندارد. با اشاره به روند روزآمدي صنعت قطعه سازي ايران همسو 
با توليدات جديد اظهار داشت: بي شک قطعه سازان نيز همپاي 
خودروسازان قادر به توليد قطعات باکيفيت و با گريد بالا هستند. 
به گفته محبي نژاد، عدم ايجاد زيرس��اخت هاي توليد، نش��ان از 
نبود سياس��ت دقيق و منطقي توس��عه و ارتقاء کيفي در صنعت 

قطعه سازي ايران است.

نايب رئيس کميسيون صنايع و معادن 
مجل��س مي گويد: بايد از همه امکانات 
و ظرفيت کش��ور اس��تفاه شود تا مسير 
عرض��ه قطع��ات بي کيفيت ب��ه بازار 
مصرف بسته شود. فريدون احمدي با 

گلايه از اينکه تاکي مردم بايد هزينه پرداخت کنند، تصريح کرد: 
در صورتي که قطعات باکيفيت و قيمت مناسب به ميزان کافي 
در بازار وجود داش��ته باش��د بي شک هيچ زمان توليدکنندگان 
قطعات زيرپله اي رش��د نخواهند کرد. وي با اش��اره به اينکه 
معم��ولا عرضه کنن��دگان قطعات زيرپله اي از آش��فتگي بازار 
بوجود مي آيند، تاکيد کرد: با وجود نقصان و نارسايي در تامين 
قطعات مورد نياز در بازار اس��ت که معمولا قطعات بي کيفيت 

وارد بازار مصرف مي شوند.

مع��اون امور بي��ن الملل اتاق بازرگاني، صنايع، معادن و 
کش��اورزي ايران گفت: تاکن��ون تقاضايي از قطر براي 
انجام مراودات رسمي تجاري نداشته ايم. رضا کرباسي در 
گفت وگو با ايسنا، اظهار کرد: منتظر برنامه مقامات قطري 
و مسئولان اتاق بازرگاني اين کشور هستيم که بر اساس 
تقاضاي کش��ور قطر براي صادرات به اين کش��ور اقدام 
کنيم. وي با بيان اين که تنها بر اساس تقاضا و نوع کالا 
و نياز کشور قطر مي توانيم اقدام به صادرات کنيم، افزود: 
هنوز هيچ درخواستي به اتاق بازرگاني ايران ارائه نشده 
است. کرباسي تصريح کرد: همچنين هنوز هيچ دستوري 
به اتاق هاي بازرگاني استان ها داده نشده و تاکنون برنامه 
خاصي براي انجام مراودات رسمي با کشور قطر تدوين 
نشده است. معاون امور بين الملل اتاق بازرگاني، صنايع، 
معادن و کش��اورزي ايران ادامه داد: اتاق هاي بازرگاني 

استان هاي مرزي از جمله هرمزگان، خوزستان و فارس 
ممکن است مراودات سنتي خود را از قبل با قطر داشته 
باشند که اين رابطه سنتي طبق روال قبلي انجام مي شود 
ام��ا در ترکي��ب کلان قضيه، تقاضايي مبني بر صادرات 

کالا به اين کشور نداشتيم.

تقاضايي از قطر براي انجام مراودات تجاري نداشتيم
معاون امور اقتصادي و بازرگاني صنعت، معدن و تجارت 
درخصوص سامانه جديدي که به منظور مقابله با ورود 
کالاي قاچاق طراحي شده گفت: دولت يازدهم در کنترل 
قاچ��اق کالا موف��ق بود، ب��ه گونه اي که حجم قاچاق از 
ح��دود ۲۵ ميلي��ارد دلار به ۱۲ ميليارد کاهش پيدا کرده 
است. به گزارش شاتا، يداله صادقي با اشاره به چند وجهي 
بودن پديده قاچاق افزود: هريک از دستگاه هاي مسئول 
وظايف��ي دارن��د که وزارت صنعت نيز در زمينه اقدامات 
پيشگيرانه و اجراي تکاليف سامانه هاي مندرج در مواد 
۵ و 6 و ۱۳ قانون مبارزه با قاچاق کالا موفق بوده است. 
مع��اون ام��ور اقتصادي و بازرگاني وزارت صنعت گفت: 
ط��ي هفته هاي اخير وزارت صنعت از طراحي س��امانه  
جديدي براي ارائه کدهاي شناسايي مخصوص در زمينه 
کالاهاي توليدي و وارداتي در سه گروه مختلف خبر داد. 

بدين ترتيب اينگونه عنوان شد که از اول خرداد امسال 
انواع دارو، مکمل هاي دارويي، تجهيزات پزشکي، لوازم 
آرايش��ي، تلفن همراه و تجهيزات ارتباطي قابل نصب 
سيم کارت و دخانيات تنها با نصب کد شناسايي مربوطه 

مجاز به واردات کالا هستند.

كاهش 13 ميليارد دلاري قاچاق كالا به كشور

مديرعامل سايپا خبر داد؛

توليد 3 ميليون رينگ آلومينيوم در خرمشهر
دکت��ر جمال��ي در آيي��ن کلنگ زني و امض��اي تفاهمنامه توليد 
رينگ آلومينيومي بين ش��رکت س��ايپا و سرمايه گذار خارجي در 
ش��هرك صنعتي خرمش��هر گفت: پيش بيني ش��ده که در طي 
يک س��ال خط توليد ش��رکت توليد رينگ آلومينيوم خرمش��هر 
به بهره برداري کامل برس��د و ۳ ميليون حلقه رينگ در س��ال 
توليد ش��ود. به گزارش س��ايپا نيوز، جمالي اظهار کرد: در سالي 
ک��ه مقام معظم رهبري بنام س��ال "اقتص��اد مقاومتي، توليد و 
اش��تغال" نام گذاري کرده اند، گروه خودروس��ازي سايپا طي دو 
سال گذشته تلاش هاي مداومي با همکاري همه شرکت هاي 
گروه انجام داده و اميدواريم بتوانيم ظرفيت هاي توليدي گروه 
س��ايپا را افزايش دهيم. وي گفت: خوش��بختانه در سال گذشته 
توانس��تيم نزديک ۵۷ درصد، به ظرفيت توليد خودرو در گروه 
خودروس��ازي س��ايپا اضافه نماييم و اين موفقيت با همت همه 

کارگران، کارشناس��ان و مديران صنعت خودروسازي کشور به 
ويژه گروه سايپا محقق شد.

جمال��ي تصري��ح کرد: از روزهاي اولي که مطالعه براي افزايش 
ظرفيت توليد در گروه سايپا آغاز شده، يکي از بخش هاي اساسي 
قطعه سازي است و در بخش قطعه سازي رينگ خودرو به عنوان 
يک رکن اساسي در افزايش توليد جزء سياست هاي اصلي گروه 
س��ايپا بوده و بر همين اس��اس در نظر بوده که بتوانيم در اين 
زمينه س��رمايه گذاري خوبي را انجام دهيم. وي گفت: در ابتدا 
گروه اقتصادي س��ايپا براس��اس مطالعات انجام شده به دلايل 
مختلف بيان داشت که افزايش ظرفيت توليد رينگ خرمشهر 
به جهت بعد مسافت و با توجه به شرايط فعلي صرفه اقتصادي 
ن��دارد و از طرف��ي موضوع افزايش ظرفيت توليد رينگ س��ايپا 
در س��طوح مختلف دولت و گروه س��ايپا دنبال ش��د. مديرعامل 

س��ايپا تصريح کرد: دولت محترم اعتقاد دارد که همه مردم از 
جمله گروه سايپا مديون ملت بزرگ خرمشهر هستند و وظيفه 
ما اين اس��ت که وضعيت رينگ خرمش��هر را ساماندهي کنيم و 
لذا از همه همکاران در بخش هاي مختلف س��ايپا در خواس��ت 
کردي��م ت��ا فرآين��دي را طراحي کنند که بتوانيم ظرفيت رينگ 

خرمشهر را افزايش دهيم.
جمالي افزود: خوش��بختانه پس از برجام فرصتي ايجاد ش��د تا 
مش��ارکت هاي خارجي در گروه س��ايپا رشد يابد و بر اين اساس 
و بع��د از مذاکرات��ي که با خودروس��ازان بزرگ دنيا انجام داديم 
ظرفيت توليد گروه خودروس��ازي س��ايپا را بالاي يک ميليون 
خ��ودرو پيش بين��ي نمايي��م. وي تاکيد کرد: قاعدتا اين افزايش 
ظرفي��ت به س��ايپا اج��ازه مي دهد که توليد در ش��رکت رينگ 
خرمش��هر اقتصادي ش��ود و در طرحي که اکنون در خرمش��هر 

مدنظر است، ظرفيت توليد ۳ ميليون حلقه رينگ آلومينيومي در 
طرح توسعه رينگ خرمشهر پيش بيني شده است. جمالي گفت: 
خوش��بختانه فرصت تاريخي ايجاد ش��د تا با مشارکت خارجي، 
سرمايه گذاري در اين طرح صورت گيرد و به دليل اينکه وضعيت 
نقدينگي و مالي کش��ور در حال حاضر در ش��رايطي نيس��ت که 
س��رمايه گذاري مستقيم توسط خودروسازي هاي داخلي انجام 
شود از اين رو يک شريک خارجي مطمئن پيدا کرديم تا بتوانيم 

طرح توسعه رينگ سايپا را با اطمينان پيگيري نماييم.


